
 

 

     

14. Januar 2019 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 
 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut om, at komme over Great Greenlands konstante 
mangel på sælskind ved at iværksætte indhandlingssteder til sælskind? 

2. Kan man forestille sig, at man i sommerperioden hvor fiskeri sæsonen er på sit højeste, at 
bierhvervsfangerne kan få tilladelse til at indhandle sælskind? 
(Medlem af Inatsisartut, Jess Svane, Siumut)  

 
Begrundelse: 
 
Det kan slet ikke undre nogen, at man kan tale om, at der i sommerperioden kun indhandles 
ganske få sælskind, fordi det er højsæsonen for fiskeriet. Hvis fritidsfangerne fik lov til at indhandle 
sælskind, så ville det hurtigt komme op at køre. 
 
Udover denne problematik er der kun ganske få indhandlingssteder til skind. Såfremt man vil til at 
indhandle flere skind, så skal det også bedre kunne betale sig end i dag, men grunden til at 
indhandlingen stopper skal også findes i det alt for dårlige udstyr 
 
Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


